
Vragen van de VVD aan wethouder Walters over kostenbewustzijn in het Sociaal 
Domein 

Geacht college,

Naar aanleiding van de melding van de financiële afwijking voortkomend uit de 
eindejaarsprognose voor Wmo en Jeugd van 8 november (RIB 2019-67) en de bijeenkomst 
omtrent het prototype raadsrapportage van 21 november heeft de VVD-fractie vragen omtrent 
de mate van kostenbewustzijn in het Sociaal Domein.

De VVD maakt zich zorgen over de betaalbaarheid van de gemeentelijke zorgtaken en denkt 
actief mee in het vinden van oplossingen voor dit probleem. Dit aangezien de betaalbaarheid 
van de taken voortkomend uit de Wet maatschappelijke ondersteuning 2015 en de Jeugdwet 
een belangrijk vereiste is voor het kunnen blijven garanderen van toegankelijke zorg van 
goede kwaliteit voor alle inwoners en jeugdigen die deze voorzieningen nodig hebben.

Uit onderzoek omtrent kostenbewustzijn in de zorg van het Ministerie van Volksgezondheid, 
Welzijn en Sport uit 2016 kwam naar voren dat 80 procent van de ondervraagden transparante 
informatie wil over de kosten van zorg, ongeacht of deze kosten zelf moeten worden betaald.1 
Uit de benchmarkanalyse van de uitvoering van de Jeugdwet van april 2019 staat dat 
kostenbewustzijn bij zorgverleners in de toegang naar Jeugdhulp een van de actuele 
uitdagingen is. Volgens de benchmark zetten veel gemeenten daarom in op het verstrekken 
van informatie aan toegangsmedewerkers over de kosten van de ingezette ondersteuning.2

Op basis van bovenstaande heeft de VVD-fractie de volgende vragen voor het college:

1. Bent u op de hoogte van de discussie omtrent kostenbewustzijn binnen het sociaal 
domein?

2. Deelt u de mening dat extra focus op transparantie van de daadwerkelijke kosten onder 
verwijzers kan bijdragen aan een zorgvuldigere afweging bij het doorverwijzen naar 
duurdere hulp?

3. Bent u het met de VVD-fractie eens dat regie en eigenaarschap bij aanvragers van Wmo- 
en jeugdhulpvoorzieningen kan worden versterkt door inzicht te verschaffen in de 
kosten van de voorzieningen?

4. Kunt u ons vertellen in hoeverre het begrip kostenbewustzijn reeds is opgenomen in het 
huidige Wmo- en jeugdbeleid?

Bij voorbaat hartelijk bedankt voor de beantwoording van deze vragen.

Namens de VVD-fractie,

Freek Reijmerink
VVD Hilversum

1 Azaaj, Gijsbers, Evaluatie kostenbewustzijn rapportage in opdracht van Ministerie van VWS, 2016
2 Peeters e.a., Benchmarkanalyse uitgaven jeugdhulp in 26 gemeenten in opdracht van Ministerie van VWS, 2019


